

## UNIT 1 南橫公路歷經十三年復通

- \*1. **restriction** [rɪˈstrɪkʃən] *n.* 限制、規定  
During the summer, the local council placed **restrictions** on water usage.  
在夏季期間，地方議會對用水進行了限制。
- \*2. **remain** [rɪˈmeɪn] *v.* 仍然是；保持、持續  
**補** remaining [rɪˈmeɪnɪŋ] *adj.* 其餘的、剩餘的  
The brothers **remained** hopeful that their lost dog would find its way home.  
兄弟們對他們走失的狗能找到回家的路仍抱持希望。
- \*3. **furthermore** [ˈfɜːðərˌmɔːr] *adv.* 此外；而且  
I have no time to go shopping with you.  
**Furthermore**, I have no money right now.  
我沒有時間跟你去購物。而且，我現在沒有錢。
- \*4. **prohibit** [prəˈhɪbət] *v.* 禁止；不允許  
The sale of alcohol to people under the age of 18 is **prohibited** in this country.  
在這個國家禁止販售酒精飲料給十八歲以下的人。
- \*5. **crucial** [ˈkruːʃəl] *adj.* 至關重要的；關鍵性的  
**Crucial** evidence went missing during the police investigation.  
重要的證據在警方調查期間消失了。
- \*6. **resident** [ˈrezɪdənt] *n.* 居民；住戶  
After his marriage to an American, Luke became a permanent **resident** of the US.  
在與一位美國人結婚後，路克成了美國永久居民。
- \*7. **tourism** [ˈtʊərɪzəm] *n.* 旅遊、觀光；旅遊業  
The **tourism** industry has suffered greatly in recent years.  
最近幾年觀光產業遭受重創。

## UNIT 2 〈安德瓦利的戒指〉

- \*1. **ensure** [ɪnˈʃʊr] *v.* 確保；保證  
We need to **ensure** that children are taught proper handwriting in school.  
我們需要確保孩子們在學校有被教導正確的書寫。
- \*2. **companion** [kəmˈpænjən] *n.* 同伴、同行者；伴侶  
Tyrone left his traveling **companions** in Rome and continued to Venice by himself.  
泰隆把旅伴留在羅馬，繼續獨自前往威尼斯。

- \*3. **transform** [trænsˈfɔːm] *v.* 轉換、改變型態；改造成  
**用法** transform into *N.* 變成……（作不及物用，文中用法）  
transform sb/sth (from sth) into sth  
將……轉變成……（作及物用）  
The new owners have plans to **transform** the church into an art gallery.  
新的所有人計畫將這間教堂改造成美術館。
- \*4. **demand** [dɪˈmænd] *v.* 強烈要求、請求  
Charlotte marched into the office and **demanded** an apology.  
夏綠蒂衝進辦公室並要求道歉。
- \*5. **incredible** [ɪnˈkrɛdəbəl] *adj.* 令人難以置信的；驚人的；極好的  
Janet gave an **incredible** performance last night.  
珍妮特昨晚的表演非常好。
- \*6. **obtain** [əbˈteɪn] *v.* 取得；得到、獲得  
If you want to use that image, you'll need to **obtain** permission from the artist.  
如果你想要使用那張圖片，你需要取得那名藝術家的允許。
- \*7. **curse** [kɜːs] *v., n.* 詛咒；咒罵  
The evil witch **curse**d the young woman.  
邪惡的女巫詛咒那位年輕女子。
- \*8. **declare** [dɪˈkleɪr] *v.* 宣稱、聲稱；宣布、宣告  
Jack **declared** his love for Darcie and asked her to marry him.  
傑克宣布了他對達希的愛，並向她求婚。
- \*9. **greed** [ɡriːd] *n.* 貪婪、貪心、貪念  
The criminal admitted that he was driven by **greed**.  
那名罪犯承認他是受到貪念驅使。
- \*10. **apparent** [əˈpɛrənt] *adj.* 明顯的、顯而易見的  
It soon became **apparent** that she wasn't interested in helping us.  
很快就明顯看出她沒有興趣幫我們。
- \*11. **flee** [fli] *v.* 逃跑、逃避（三態為 flee–fled–fled）  
She **fled** from the burning house, holding her pet cat and a photo album.  
她抱著她的貓與一本相簿逃離失火的房屋。

- \*12. **tragedy** [ˈtrædʒədi] *n.* 災難、不幸、悲劇  
**Tragedy** struck when the young boy was killed in an accident.  
 這名小男孩在一次事故中喪生時，悲劇發生了。

### UNIT 3 起源令人驚訝的「國民」美食

- \*1. **refuge** [ˈrefjuːdʒ] *n.* 庇護、避難(不可數)；避難所(可數)

**用法** take refuge in/under + 地方 在……避難

**補** refugee [ˌrefjuːˈdʒi] *n.* 難民；逃亡者

We took **refuge** under the bridge and waited for the storm to pass.

我們躲在橋下、等待暴風雨過去。

- \*2. **defeat** [dɪˈfi:t] *n.* 戰敗、失利 *v.* 擊敗；戰勝

After a number of bitter **defeats**, the boxer finally won a match.

經過多次慘敗後，那名拳擊手終於贏了一場比賽。

- \*3. **recipe** [ˈresəpi] *n.* 食譜；烹飪法

Can you share the **recipe** for the delicious cookies you baked yesterday?

你可以分享你昨天烤的美味餅乾的食譜嗎？

- \*4. **representative** [ˌreprɪˈzentətɪv] *adj.* 具有代表性的；典型的

This painting is quite **representative** of Picasso's early period.

這幅畫頗能代表畢卡索早期的作品。

- \*5. **exotic** [ɪgˈzɒtɪk] *adj.* 外來的、外國產的；異國風情的

That chef uses all sorts of **exotic** flavors in his dishes.

那位廚師在他的菜餚中用了各種異國風味。

6. **pastry** [ˈpestri] *n.* 油酥糕點；酥皮點心 (puff pastry 指「油酥麵糰」)

Jordan picked up a box of **pastries** for his colleagues on the way to work.

喬丹在上班途中為同事買了一盒酥皮點心。

- \*7. **creation** [kriˈeɪʃən] *n.* 產物、創作品(可數)；創造、創立(不可數)

No, we didn't help our daughter with the sculpture—it's entirely her own **creation**.

沒有，我們沒有幫女兒做這個雕像——這全是她自己的創作。

- \*8. **multiple** [ˈmʌltɪpəl] *adj.* 多個的；多重的；多種的

Leroy used information from **multiple** sources to write his essay.

里羅伊利用多個來源的資料來撰寫他的論文。

- \*9. **immediate** [ɪˈmiːdiət] *adj.* 立即的、即刻的；緊迫的

The medicine provided Roberta with **immediate** relief from her headache.

這種藥使蘿貝塔的頭痛立刻得到緩解。

- \*10. **immigrant** [ˈɪmɪgrənt] *n.* (外來的)移民、僑民

**補** emigrant [ˈemɪgrənt] *n.* (移出的)移民、移居外國者

Esperanza's parents are **immigrants**, but she is a US citizen.

艾斯佩蘭薩的父母都是移民，但她是美國公民。

- \*11. **assume** [əˈsʊm] *v.* (想當然地)認為；假定

I **assumed** that you would be a little late today because of the rain.

我以為你今天會因為下雨而晚一點到。

- \*12. **container** [kənˈteɪnə] *n.* 容器

Eve took the **container** out of the fridge, removed its lid, and placed it in the microwave.

伊芙將容器從冰箱裡拿出來、取下蓋子，然後把它放進微波爐。

- \*13. **apparently** [əˈpɛrəntli] *adv.* 顯然；似乎；據說、看來

**Apparently**, he made a fortune selling trading cards on the Internet.

顯然，他在網路上賣交換卡片賺了一大筆錢。

- \*14. **stir** [stɜː] *v.* 攪拌、攪動

Can you **stir** the soup while I make the garlic bread?

我做大蒜麵包時你可以攪拌湯嗎？

### CNN News 網路攻擊的運作方式

- \*1. **notify** [ˈnɒtəˌfaɪ] *v.* 告知、通知

The electricity company **notified** its customers of a price increase.

電力公司通知客戶要調漲價格。

- \*2. **aggressive** [əˈgrɛsɪv] *adj.* 積極的、有衝勁的；富攻擊性的

The government has adopted **aggressive** policies to try to stop the spread of the virus.

政府採取積極的政策以試圖阻止病毒傳播。

- \*3. **restore** [rɪˈstɔːr] *v.* 使復原；使恢復

The engineer is working hard to **restore** my Internet connection.

工程師努力要恢復我的網路連線。

- \*4. **equivalent** [ɪˈkwɪvlənt] *adj.* 等同的、等值的 (the equivalent of N. 表示「相當於……的事物」)

At the moment, US\$10 is **equivalent** to NT\$300.

目前，十美元相當於台幣三百元。

- \*5. **criminal** [ˈkrɪmən] *n.* 罪犯  
Criminals broke into the store and stole money and electronic goods.  
罪犯闖進商店並偷走了錢和電器。
- \*6. **negotiate** [nɪˈɡoʊʃi.ət] *v.* 談判；磋商（之後常接 with/for N.）  
補 negotiator [nɪˈɡoʊʃi.ətə] *n.* 談判者  
negotiation [nɪ.ɡoʊʃiˈeɪʃən] *n.* 談判、協商  
Ben tried to **negotiate** with his boss for a pay raise.  
班試著和老闆協商加薪的事。
- \*7. **insurance** [ɪnˈʃʊərəns] *n.* 保險  
If you're going to buy a car, you'll need to have **insurance**.  
如果你要買車，你會需要保險。

## UNIT 4 身體不適

- \*1. **reception** [rɪˈsepʃən] *n.* 櫃臺、服務臺、接待處；接待  
補 receptionist [rɪˈsepʃənɪst] *n.* 接待員；諮詢處工作人員  
If you need a locker key, ask for one at the **reception** desk.  
如果你需要置物櫃鑰匙，就在服務臺索取。
- \*2. **appointment** [əˈpɔɪntmənt] *n.* 預約；約定、約會  
You need to make an **appointment** to visit the dentist.  
你看牙醫需要預約。
- \*3. **insert** [ɪnˈsɜːt] *v.* 插入；嵌入  
Insert your coins into the machine, and then select the drink you want to buy.  
把硬幣投入這臺機器，然後選擇你想要買的飲料。
- \*4. **registration** [ˌredʒəˈstreɪʃən] *n.* 掛號；登記；註冊  
Student **registration** will take place in the first week of the new semester.  
學生註冊將在新學期的第一週舉行。
- \*5. **attached** [əˈtætʃt] *adj.* 附上、附加的；附屬的  
The job application form has a picture of the candidate **attached**.  
這份工作申請表附有應徵者的照片。
- \*6. **symptom** [ˈsɪmtəm] *n.* (疾病的) 症狀；徵兆  
The patient described his **symptoms** to the doctor.  
這名病患向醫生描述他的症狀。
- \*7. **infection** [ɪnˈfektʃən] *n.* 感染；傳染病  
If you take this medicine, the **infection** should disappear within a few days.  
如果你服用這個藥，感染應該在幾天內就會消失。

## UNIT 5 麝貓：從樹梢到咖啡杯

- \*1. **lean** [liːn] *adj.* 瘦的、脂肪少的；(組織)精簡的  
Most athletes train hard and eat well to maintain their **lean**, muscular bodies.  
大多數的運動員辛苦訓練且吃得好以維持他們精瘦健壯的身體。
- \*2. **furred** [fɜːd] *adj.* 覆蓋毛皮的、有毛皮的  
補 fur [fɜː] *n.* (動物的) 毛皮  
Camille pulled the **furred** hat over her ears and stepped out into the cold.  
卡蜜兒把有毛的帽子拉蓋過她的耳朵並走向寒風中。
- \*3. **species** [ˈspiːʃiːz] *n.* 物種；(動物)種類(單複數同形)  
This **species** of plant is very rare, and collectors pay a lot for it.  
這種植物很罕見，收藏家為此花了很多錢。
- \*4. **distinctive** [dɪˈstɪŋktɪv] *adj.* 獨特的；特有的  
The shell of the tortoise has a very **distinctive** pattern.  
烏龜的殼上有非常獨特的圖案。
- \*5. **stripe** [straɪp] *n.* 條紋、線條  
The American flag has red and white **stripes** on it.  
美國國旗上有紅白條紋。
- \*6. **tropical** [ˈtrɒpɪkəl] *adj.* 熱帶的  
This frog can be found in the **tropical** rain forests of Brazil.  
這種青蛙可見於巴西的熱帶雨林中。
- \*7. **consist** [kənˈsɪst] *v.* 組成、構成(作此義時之後接 of, 表示「由……組成」, 無被動用法)  
Her work **consists** mainly of typing, filing, and answering phones.  
她的工作主要包括打字、歸檔和接電話。
- \*8. **scent** [sɛnt] *n.* 氣味；香味；(動物的) 臭跡  
The dogs followed the deer's **scent** and barked loudly when they found it.  
這些狗循著鹿的氣味，並在發現牠時大聲吠叫。
- \*9. **territory** [ˈtɛrə.tɔːri] *n.* (動物的) 地盤、領地；領土  
Animals often defend their **territory** against other animals.  
動物常為了保衛自己的地盤對抗其他動物。
- \*10. **artificial** [ˌɑːtɪʃəl] *adj.* 人造的、人工的  
Marcus placed a number of **artificial** plants in his fish tank.  
馬爾克斯在他的魚缸裡放了一些人造植物。

- \*11. **version** [ˈvɜːʒən] *n.* 版本；變化形式  
The latest **version** of the software is much easier to use.  
這套軟體的最新版本使用起來簡單多了。
- \*12. **digest** [daɪˈdʒɛst] *v.* 消化；理解、領悟  
**補** **digestive** [daɪˈdʒɛstɪv] *adj.* 消化的  
David can't **digest** dairy products, so he avoids them.  
大衛無法消化乳製品，所以他會避免食用。
- \*13. **endangered** [ɪnˈdɛndʒəd] *adj.* 瀕危的、瀕於滅絕的  
Pandas are no longer **endangered**, but their numbers are closely monitored.  
貓熊不再瀕危，但牠們的數量仍需要密切監控。
- \*14. **threaten** [θreɪtən] *v.* 威脅；危害  
Many small island nations are being **threatened** by climate change.  
許多小型島國正遭受氣候變遷的威脅。

## UNIT 6 影后潔西卡·雀絲坦：用努力證明實力

- \*1. **sibling** [ˈsɪblɪŋ] *n.* 兄弟姊妹、手足  
Timothy has three **siblings**: a brother and two sisters.  
堤摩西有三個手足，一個哥哥和兩個姊妹。
- \*2. **despite** [dɪˈspɑɪt] *prep.* 儘管；雖然  
**用法** despite + N./V-ing  
**Despite** having no money, Jake decided to go out with his friends for the day.  
儘管沒有錢，傑克還是決定和朋友出去玩一天。
- \*3. **circumstances** [ˈsɜːkəmˌstænsɪz] *n.* 生活狀況（尤指經濟狀況，作此義時恆用複數形）；情形、形勢  
Her **circumstances** changed dramatically when she got a promotion.  
她的經濟狀況在獲得升遷後產生了巨大的改變。
- \*4. **imagination** [ɪˌmædʒɪˈneɪʃən] *n.* 想像、想像力  
The author has a great **imagination**, and his stories are never dull.  
這名作者想像力豐富，而他的故事從不乏味。
- \*5. **inspire** [ɪnˈspaɪr] *v.* 激勵、鼓舞；激發靈感  
The coach **inspired** the team to play better in the second half of the match.  
教練鼓勵球員在比賽下半場要打得更好。
- \*6. **eventually** [ɪˈventʃəli] *adv.* 最後；最終、終於  
The hikers were **eventually** found, after they had spent a cold night on the mountain.  
這些登山客在山上度過寒冷的一晚後終於被尋獲。

- \*7. **breakthrough** [ˈbreɪkˌθruː] *n.* (知識、技術等的) 突破、重大進展  
The scientists are close to a **breakthrough** in finding a cure for the disease.  
科學家在找到治療這個疾病的方法快要有重大進展了。
- \*8. **nominate** [ˈnɒmɪˌneɪt] *v.* 提名；推薦；任命  
Steven was **nominated** for employee of the month again.  
史帝夫又再度獲得本月員工的提名。
- \*9. **blossom** [ˈblɒsəm] *v.* (事業等) 興旺、茁壯成長；(關係) 深入發展；開花；生長茂盛  
Their friendship **blossomed** when they went traveling together.  
他們的友誼在一起去旅行後變得更好了。
- \*10. **inequality** [ˌɪnɪˈkwələti] *n.* 不平等 (字首 in- 表示「不、無、非」, gender inequality 指「性別不平等」)  
Many people believe that the government must do more to deal with racial **inequality**.  
許多人認為政府必須有更多作為來處理種族不平等的問題。

- \*11. **continually** [kənˈtɪnjuəli] *adv.* 持續地、不間斷地；一再地  
I **continually** have to ask Troy to turn his music down so that I can do my work.  
我得一再要求特洛伊把音樂的音量降低，這樣我才能工作。
- \*12. **otherwise** [ˈɒðəˌwaɪz] *adv.* 不然；否則；用其他方法；在其他方面  
I need to study today; **otherwise**, I won't pass the test.  
我今天需要讀書；否則，我將無法通過考試。

## UNIT 8 傳統建築的降溫巧思

- \*1. **humidity** [hjuˈmɪdətɪ] *n.* 潮溼；溼度  
I don't mind dry heat, but the **humidity** here is awful.  
我不介意乾熱，但這裡的溼度讓人很難受。
- \*2. **passive** [ˈpæsɪv] *adj.* 被動的；順從的；消極的  
This house uses the power of the sun to provide **passive** heating.  
這間房子利用太陽能來提供被動式供暖。
- \*3. **technique** [tekˈnɪk] *n.* 技法；技術；方法  
We've found that this **technique** produces the best results.  
我們發現了這種技法產出的結果最好。

- \* **4. surround** [səˈraʊnd] *v.* 圍繞、環繞；包圍  
A tall fence **surrounds** the garden, preventing people from entering.  
一道高高的柵欄圍繞著這座花園，防止人們進入。
- \* **5. carve** [kɑːv] *v.* 雕、刻  
The artist **carved** a sculpture out of a block of marble.  
那位藝術家用一塊大理石雕刻出一個雕像。
- \* **6. shade** [ʃeɪd] *n.* 陰涼處；陰影部分  
Simon sat in the **shade** and drank a cool glass of lemonade.  
西蒙坐在陰涼處，飲用一杯沁涼的檸檬水。
- \* **7. construct** [kənˈstrʌkt] *v.* 建造、修建；創立  
The city plans to **construct** a new bridge over the river.  
該市計畫在這條河上興建一座新橋。
- \* **8. transport** [trænˈspɔːt] *v.* 運送；運輸  
The fruits and vegetables were **transported** by a truck.  
這些水果和蔬菜是用卡車來運送的。
- \* **9. fountain** [ˈfaʊntɪn] *n.* 噴泉；噴水池  
If you toss a coin into the **fountain**, you can make a wish.  
如果你把一枚硬幣丟進噴泉裡，你就可以許一個願望。
- \* **10. luxury** [ˈlʌkʒəri] *n.* 奢侈的事物（可數）；奢侈、奢華（不可數）  
An overseas trip is a **luxury** that I can't afford right now.  
海外旅行是我現在負擔不起的奢侈事情。
- \* **11. circulate** [ˈsɜːkjə.leɪt] *v.* 循環、傳播；流傳  
The smell of cooking meat **circulated** throughout the entire house.  
烹煮肉的味道傳遍整間屋子。
- \* **12. intensive** [ɪnˈtensɪv] *adj.* 密集的、集中的；加強的  
You'll be sent on an **intensive** training course before you start work.  
在你開始工作前，你將被送去參加密集訓練課程。

## UNIT 9 「漂綠」知多少

- 1. sustainably** [səˈstenəbli] *adv.* 永續地；可持續、不破壞環境地  
**補** sustainable [səˈstenəbəl] *adj.* 永續的  
**補** sustainability [səˈstenəˈbɪləti] *n.* 永續  
This website can help you live more **sustainably** by telling you what products to avoid.

這個網站可以告訴你避開哪些產品來幫助你過更永續的生活。

- \* **2. satisfaction** [ˌsætɪsˈfækʃən] *n.* 滿足、滿意  
Many people believe that job **satisfaction** is more important than a great salary.  
許多人認為工作滿意度比高薪更重要。
- \* **3. consumer** [kənˈsumə] *n.* 消費者、顧客  
As online shopping becomes more popular, fewer **consumers** are visiting downtown stores.  
隨著網路購物越來越受歡迎，越來越少消費者光顧市中心的商店。
- 4. tactic** [ˈtæktɪk] *n.* 策略；招數  
As the team began to lose the match, the players decided to try a different **tactic**.  
當這支球隊開始輸掉比賽時，球員們決定嘗試不同的策略。
- \* **5. portray** [pəˈtreɪ] *v.* 描繪；刻畫  
**用法** portray sb/sth as N./adj. 將……描繪為……  
The biography attempted to **portray** the former president as a kind and humble man.  
這個傳記試圖將前總統描繪成善良又謙虛的男人。
- \* **6. superior** [suˈpiəriə] *adj.* 優越的；比……好的  
This smartphone is considered to be **superior** to all the others on the market.  
這支智慧型手機比市面上其他所有手機都還好。
- \* **7. vague** [veɪɡ] *adj.* （文字、言語）含糊的、不明確的；模糊的  
The mayor made **vague** promises to improve the city's public transportation.  
市長針對改善城市公共運輸做出模稜兩可的承諾。
- \* **8. statistical** [stəˈtɪstɪkəl] *adj.* 統計的、統計學的  
The research paper contained a lot of graphs and **statistical** information.  
這份研究報告包含許多圖表和統計資料。
- 9. ethical** [ˈɛθɪkəl] *adj.* 倫理的；（合乎）道德的  
Many people become vegetarian for **ethical** reasons.  
許多人因道德原因而成為素食者。
- \* **10. index** [ˈɪn.dɛks] *n.* 指數、指標；索引  
The price **index** measures the changing cost of goods over a period of time.  
價格指數衡量在一段時間中商品成本的變化。
- \* **11. enterprise** [ˈentəˌpraɪz] *n.* 企業、公司；創業、企業經營  
The new **enterprise** will require a lot of money to begin operating.  
新的企業需要許多錢才能開始營運。

- \*12. **transparent** [trænsˈpærənt] *adj.* 透明的；易懂的  
Companies should be **transparent** about how their products are made.  
公司對其產品的製作過程應該要透明。

## UNIT 10 超市購物英語

- \*1. **assistance** [əˈsɪstəns] *n.* 幫助、協助  
The blind man received **assistance** from a staff member when he had to travel on the MRT.  
這名視障男子搭乘捷運時得到一名工作人員的協助。
- \*2. **pasta** [ˈpɑstə] *n.* 義大利麵食  
Jane has decided to make **pasta** with tomato sauce for her dinner tonight.  
珍已決定今晚晚餐要煮番茄醬義大利麵。
- \*3. **disappointed** [ˌdɪsəˈpɔɪntəd] *adj.* 失望的、沮喪的  
Fred was **disappointed** when he lost the last game of chess.  
佛萊德輸掉最後一局西洋棋時覺得很失望。
- \*4. **chew** [tʃu] *v.* 咀嚼  
Some people say that you should **chew** each mouthful of food 32 times before swallowing.  
有些人說你每口食物應該咀嚼三十二次再吞下去。
- \*5. **thoughtfully** [ˈθɔtʃəli] *adv.* 沉思地；深思熟慮地  
The old man looked out of the window, **thoughtfully** stroking his beard.  
老人看向窗外，若有所思地摸著他的鬍子。
- \*6. **definitely** [ˌdefənɪtli] *adv.* 當然、肯定地；明確地  
We should **definitely** meet up once I have recovered.  
一旦我康復，我們一定要見面。
- \*7. **grocery** [ˈɡrosrɪ] *n.* 食品雜貨（作此義時常用複數形）  
Miranda took her car to the supermarket because she had a lot of **groceries** to buy.  
米蘭達開車去超市，因為她有很多食品雜貨要買。
- \*8. **digital** [ˌdɪdʒətɪl] *adj.* 數位的；數字的  
This program lets you edit your **digital** photographs.  
這個程式讓你編輯你的數位相片。
- \*9. **receipt** [rɪˈsi:t] *n.* 收據  
Keep your **receipt** in case you want to return any items.  
保留收據，以免你想要退貨。

- \*10. **app** [æp] *n.* 應用程式（為 application [ˌæpləˈkeɪʃən] 的簡稱）  
This **app** allows you to monitor your daily exercise.  
這個應用程式讓你能監測你的日常運動。

- \*11. **counter** [ˈkauntə] *n.* 櫃檯  
After the flight was canceled, many people approached the **counter** at the airport.  
班機被取消後，許多人走向機場櫃檯。
- \*12. **refund** [ˈriːfʌnd] *n., v.* 退款；退還  
In order to get a **refund**, you must keep the tags on the clothes.  
為了拿到退款，你必須保留衣服上的吊牌。
- \*13. **register** [ˈrɛdʒɪstə] *n.* 收銀機（亦可寫作 cash register）  
Anna took some money out of the **register** and gave it to the store manager.  
安娜從收銀機裡拿出一些錢然後交給店經理。

## UNIT 11 如何讓社群媒體返璞歸「真」？

- \*1. **competition** [ˌkɑmpəˈtɪʃən] *n.* 比賽；競爭  
同 contest [ˈkɑntɛst] *n.*  
The school held a **competition** to see who could raise the most money for charity.  
學校舉辦了一場看誰能募得最多慈善款項的比賽。
- \*2. **popularity** [ˌpɒpjəˈlærəti] *n.* 受歡迎；流行、普及  
The book increased in **popularity** after it was promoted by several celebrities.  
這本書在被幾位名人推廣後越來越受歡迎。
- \*3. **bullying** [ˈbʊlɪŋ] *n.* 霸凌行為  
補 bully [ˈbʊli] *v.* 霸凌、欺負 *n.* 惡霸、恃強凌弱者  
The principal was determined to eliminate **bullying** at the school.  
校長決心消除校內的霸凌行為。
- \*4. **engagement** [ɪnˈɡedʒmənt] *n.* 投入、參與；訂婚  
補 engaged [ɪnˈɡedʒd] *adj.* 參與其中的；（時間）被占用的；忙於……的  
The website wants to increase user **engagement** by improving the design.  
這個網站想要藉由改善設計來提高用戶參與度。
- \*5. **incentive** [ɪnˈsɛntɪv] *n.* 激勵、刺激、動機  
The possibility of a raise provided an **incentive** for employees to work long hours.  
加薪的可能性激勵員工長時間工作。

\*6. **tendency** [ˈtɛndənsi] *n.* (思想、行為等的)傾向、癖性；趨勢

Tony has a **tendency** to talk about how much money he makes.

東尼經常談論自己賺多少錢。

\*7. **adopt** [əˈdɒpt] *v.* 採用、採納；領養

**補** **adapt** [əˈdæpt] *v.* (使)適應；改編

Ted and Belle **adopted** the local customs when they moved to Spain.

泰德和貝兒搬到西班牙時採用了當地的習俗。

\*8. **desperately** [ˈdɛsprətli] *adv.* 非常、極其；(因絕望而)拚命地

Susie **desperately** wanted to go on vacation, but she simply didn't have the money.

蘇西非常想去度假，但她根本沒有錢。

\*9. **launch** [lɒntʃ] *v.* 推出、發布；發起；發射(火箭)

The new business was **launched** last year.

這項新業務於去年推出。

\*10. **core** [kɔːr] *n.* 核心、精髓；果核

After researching for two days, Jenny finally got to the **core** of the problem.

經過兩天的研究，珍妮終於找到了問題的核心。

\*11. **prompt** [prɒmpt] *v.* 促使、推動、引起

**用法** **prompt sb to V.** 促使某人做……

I had to **prompt** Jake to pay me back what he owed me.

我得讓傑克把他欠我的還給我。

\*12. **random** [ˈrændəm] *adj.* 隨機的；任意的

We picked a **random** selection of people on the street to answer our survey questions.

我們在街上隨機挑選了一些人來回答我們的問卷問題。

\*13. **filter** [ˈfɪltə] *n.* 濾鏡；過濾器

My camera app has several **filters**, including one that makes colors look brighter.

我的相機應用程式有好幾個濾鏡，包括一個讓顏色看起來更鮮豔的濾鏡。

\*3. **scenery** [ˈsɪnəri] *n.* 風景、景色

We sat in a café at the top of the hill, admiring the **scenery** around us.

我們坐在山頂的咖啡館，欣賞周遭的景色。

\*4. **viewpoint** [ˈvjuːpɔɪnt] *n.* 觀景點、觀察位置；觀點、角度

**補** **overlook** [ˈovəˌlʊk] *n.* 觀景點(尤指俯瞰下方的地點)

It took us an hour to reach the **viewpoint**, but the trip was worth it.

我們花了一個小時才抵達觀景點，但這趟旅程很值得。

\*5. **via** [ˈviə] *prep.* 憑藉、透過；經由

If you have any questions, you can contact us **via** email.

如果你有任何問題，你可以透過電子郵件聯繫我們。

\*6. **helicopter** [ˈhɛləˌkɒptə] *n.* 直升機

The president arrived at the White House by **helicopter**.

總統搭直升機抵達白宮。

\*7. **sheer** [ʃɪr] *adj.* 陡峭的、近乎垂直的；全然的、完全的

Don't get too close to the edge—there's a **sheer** drop to the rocks below.

別太靠近邊緣——下面的岩石有一個陡峭的落差。

\*8. **boast** [boʊst] *v.* 擁有(值得自豪的事物)(作及物用)；吹噓、誇耀(作及物或不及物用)

The city **boasts** the most visited art gallery in the world.

這座城市擁有世界上最多人造訪的美術館。

\*9. **tribe** [traɪb] *n.* 部落、部族

Traditions are passed down by the elders in the **tribe**.

傳統是由部落中的長者代代相傳。

\*10. **extend** [ɪkˈstɛnd] *v.* 延伸、伸展；延續

The cave system **extends** several miles into the mountains.

這個洞穴系統延伸至山裡好幾英里。

\*11. **masterpiece** [ˈmæstəˌpiːs] *n.* 傑作；代表作

The novel is considered to be the author's **masterpiece**.

這本小說被視為是那位作者的代表作。

## UNIT 12 大峽谷：大自然的鬼斧神工

\*1. **layer** [ˈleɪər] *n.* 層；層次

For Daisy's birthday, her mom made her a cake with six **layers**.

為了黛西的生日，媽媽為她做了一個六層的蛋糕。

2. **descend** [dɪˈsɛnd] *v.* 下降、走下；(夜幕、黑暗)降臨

The path **descends** from the town to the valley below.

這條小徑從鎮上往下通往山谷。

## UNIT 13 混合工作模式的甜蜜點

\*1. **fundamental** [ˌfʌndəˈmɛntl] *adj.* 根本性的；基本的；基礎的

There are three **fundamental** problems with the plan that you proposed.

你提出的這項計畫有三個根本性的問題。

\*2. **embrace** [ɪmˈbres] *v.* 樂意採納、欣然接受；擁抱  
Taiwan has **embraced** high-speed rail as a means of transportation.  
臺灣採納高鐵作為一種交通工具。

\*3. **productive** [prəˈdʌktɪv] *adj.* 有生產力的、富有成效的；多產的  
Sally had a **productive** morning, but she didn't get much work done in the afternoon.  
莎莉早上生產力很高，但她下午沒有完成太多工作。

\*4. **alternative** [ɒlˈtɜːnətɪv] *n.* 替代品；可供選擇的事物  
**用法** an alternative to N. 作為……的另一種選擇  
For many people, a scooter is a cheaper **alternative** to a car.  
對許多人來說，機車是汽車較便宜的另一個選擇。

\*5. **researcher** [ˈriːsɜːtʃə] *n.* 研究員  
**補** research [ˈriːsɜːtʃ] *n., v.* 研究、調查  
Paula got a university job as a **researcher** after she graduated.  
寶拉畢業後獲得了一份在大學擔任研究員的工作。

\*6. **explanation** [ˌɛkspləˈneɪʃən] *n.* 解釋；說明  
There are several possible **explanations** for her absence.  
她的缺席有幾個可能的解釋。

\*7. **isolated** [ˈaɪsəˌleɪtəd] *adj.* 孤獨的；偏僻的；孤立的  
As people get older, they tend to feel more **isolated**.  
隨著人們年紀越長，他們常會感到更孤獨。

\*4. **attractive** [əˈtræktɪv] *adj.* 迷人的、漂亮的；吸引人的  
Fred is dating an **attractive**, dark-haired woman.  
佛列德正與一位迷人的黑髮女子約會。

\*5. **reflection** [rɪˈfleksən] *n.* 倒影、映像；反射；反映  
Alice saw her **reflection** in the shop window as she walked down the street.  
愛麗絲走在大街上時，看見她在商店櫥窗裡的倒影。

\*6. **addicted** [əˈdɪktəd] *adj.* 入迷的、著迷的；上癮的、成癮的（後面常接 to + N./V-ing）  
Many people these days seem to be **addicted** to their phones.  
最近許多人似乎沉迷於手機。

\*7. **reveal** [rɪˈviːl] *v.* 顯示、展現；揭露  
The producer has not yet **revealed** which actor will play the leading role.  
製片人尚未透露將會由哪位演員出演主角。

## UNIT 14 開卷有益

\*1. **extraordinary** [ɪkˈstrɔːdɪˌnɛəri] *adj.* 非比尋常的、令人驚奇的；非凡的（字首 extra- 表示「超出；在……之外」）  
The film tells the **extraordinary** story of a man who survived for weeks on a remote island.  
這部電影講述一名男子在偏遠的島上生存了數週的驚人故事。

\*2. **fantasy** [ˈfæntəsi] *n.* 想像、幻想；憧憬  
Not all of our memories are accurate—sometimes, they are pure **fantasy**.  
我們的記憶並非全都是正確的——有時候，它們只是幻想。

\*3. **polish** [ˈpɒlɪʃ] *n.* 上光劑、擦亮劑；磨光、擦亮  
If you use some **polish** on that table, it will become nice and shiny again.  
如果你在桌上使用一些上光劑，它會再度變得漂亮且閃閃發光。